
Бюджетні інвестиції у Києві замінять на приватні

У новий рік наша столиця ввійшла з важливим документом, 
ухваленим міськрадою, – стратегією розвитку Києва до 2025 
року. Під час громадського обговорення від киян надійшло 
понад 7400 пропозицій, що є своєрідним рекордом. Відтепер 
головне місто України (як і більшість столиць Європи) матиме 
свій план розвитку майже на півтора десятка років.

Найближче пріоритетне завдан
ня стратегії – активізувати інвес
тиційну складову та замінити бю

джетні інвестиції на приватні. В 
такий спосіб сума над

ходження іноземних 
інвестицій до міста 

має зрости досить 
істотно – від 23,3 
млрд. доларів (на  

1 липня 2011 р.) до 140 
млрд. у 2025 році.

– Ми маємо аргу
менти перед нашим 

урядом щодо тих амбі
ційних планів розвитку столиці, а от
же, і України загалом. Бо 20 відсот
ків економічного потенціалу країни 
– це Київ. Друге – це факт наявності 
документа, що дає нам більше мож
ливостей співпрацювати з потен
ційними  інвесторами як на терито
рії України, так і за її межами. Наше 
зав дання найближчим часом – акти
візувати інвестиційну складову, яка 
дасть змогу після завершення Єв
ро2012 замінити державні бюджет
ні інвестиції приватними. Умови 
для цього ми нині створюємо, – ка
же голова Київської міської дер-

жавної адмініст    рації Олександр 
ПОПОВ.

Згідно з його 
дорученням керів
ники райдержад
міністрацій столиці 
повинні підготува
ти портфель інвес
тиційних проектів 
для своїх районів. 
Ідеться про пер
спективні об'єкти, 
підприємства й ви
робництва, що можуть зацікавити 
потенційних інвесторів під час уті
лення стратегії в життя.

– Ми не чекали, поки завершить
ся робота над теоретичною частиною 
стратегії, активно вели інвестиційну 
політику, спрямовану на розв’язання 
основних проблем міста. Особливо 
це стосується інфраструктурних про
ектів – будівництва шляхопроводів, 
мостів, нових станцій метрополітену, 
будівництва стадіону «Олімпійський» 
і багатьох інших, які є складовою час
тиною розвитку міста. Тобто, прийма
ючи план розвитку Києва на 15 років, 
вже можемо звітувати про певне йо
го виконання, – констатує Попов.

За його словами, зусилля столич
ної влади під час підготовки до Єв
ро2012 спрямовані на те, щоб дати 
старт новим проектам (як бюд жетним, 
так і приватним). Сьогодні вже зібра
но близько 200 таких пропозицій.

Левова частка коштів, майже пів
трильйона гривень 
(близько 500 млрд. 
гривень), піде на 
реалізацію столич
ного генплану. Про 
це повідомив на-
чальник кому -
нального підпри-
ємства «Інститут 
генерального пла-
ну м. Києва» Сергій  
БРОНЕВИЦЬКИЙ . 
Він переконаний, що до 2025 року в 
Києві збудують близько 28 млн. ква
дратних метрів житла (в тому числі 
– 3 млн. квадратних метрів доступ
ного і соціального). Згідно з прогно
зами, протягом найближчих 15 років 
населення міста досягне чотирьох 
мільйонів. Для них і передбачається 
формування нових житлових райо
нів зі школами, дитсадками, амбу
латоріями та магазинами.

Під час розробки генплану вра
ховували аналіз найважливіших 
транспортних пасажиропотоків. Са
ме на підставі цих розрахунків скла
ли модель розвитку транспорту на 
найближчі роки – міська залізниця, 
трамвайні, тролейбусні та автобусні 
маршрути. І, звичайно, повноцінне 
життя багатомільйонного міста не
можливе без розвитку метрополіте
ну. Після відкриття трьох станцій у бік 
Теремків ні в кого не викликає сум
нівів, що до 2016 року потрібно про
класти метро на Троєщину й відкрити 
нові станції (до їх будівництва буде 
залучено навіть японських фахівців).

Також у найближчих планах — 
поява дворівневих транспортних 
розв'язок і нових вулиць. З 2012 року 
розпочинається реконструкція Пош
тової площі та будівництво нової 
розв'язки біля станції метро «Дніп
ро», на перетині Столичного шосе 
та проспекту Науки.  Загалом у най

ближчі п’ять років планують збуду
вати та реконструювати близько 100 
транспортних розв'язок. Причина 
загальновідома: Києву катастрофіч
но не вистачає автомобільних доріг. 
Кредитний бум минулих років викли
кав стрімке зростання кількості авто
мобілів. З огляду на  світовий досвід 
варто очікувати збільшення кількості 
столичних авто ще в декілька разів.

За даними фахівців (зокре
ма компанії «The Boston Consulting 
Group»), київські дороги станов
лять лише два відсотки площі, тоді 
як за стандартами ЄС їх повинно бу
ти в чотири рази більше (не менше 
8 відсотків). Допоки цю проблему 
не розв’яжуть, автомобільні проб
ки сприйматимуться як справжній 
бич міста. Найпроблемніші місця – 
мости через Дніпро (хоча за кількіс
тю заторів їм не поступається і центр 
міста). Крім того, рух ускладнює 
низька якість дорожнього покриття і 

відсутність розмітки. За даними «Ки
ївавтодору», 85% проїзної частини 
і тротуарів потребують ремонту, а 
на 62% доріг потрібно оновити роз
мітку. Місто просто задихається від 
нестачі нових мостів, транспортних 
розв'язок і тунелів.

У столиці збираються побудувати 
кілька тунелів, чотири нові розв'язки і 
два мости. Три тунелі буде прокладе
но під Дніпром. Перший з'єднає Обо
лонь і Троєщину, другий пройде від 
станції метро «Лівобережна» до пло
щі Перемоги і третій – від Чапаєв
ки до Осокорків. Крім того, по
трібно провести тунель від 
нового Дарницького мосту 
(під Ботанічним садом) до 
Залізничного шосе й Черво
нозоряного проспекту.

Валентин КОВАЛЬСЬКИЙ

2012! ЩО БУДЕ?

Самоврядна громада. Нові проекти
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За найскромнішими підрахун
ками, майже 20% водопровідних 
і 30% каналізаційних мереж пере
бувають в аварійному стані. На від
новлення і розвиток водоканально
го господарства необхідно близько 
10 млрд. гривень. Шоста частина 
житлового фонду столиці зношена 
більш як на 40%, дві третини бу
динків перебувають у власності те
риторіальної громади, хоча кварти
ри в них приватизовані. Одна з най
гостріших проблем – жалюгідний 
стан ліфтів, третина яких уже в ава
рійному стані, а ще 1000 ліфтів що
року переходять у клас аварійних.

Який вихід? На думку експер
тів, інженерні мережі потрібно до
вірити приватним власникам. Пе

редача об'єктів енергетичного 
комплексу столиці в оренду 
«Київенерго» – єдиний спо

сіб провес
ти рекон
с т р у к ц і ю 
мереж. Так 

вважає перший 
заступник голови 
КМДА Олександр  
МАЗУРЧАК.  На 
його думку, запро
понований варіант 
вигідний тим, що 
майно не буде при
ватизоване, а за
лишиться у кому
нальній власності. 
Іншого варіанта поки що немає: міс
то  не може похвалитися власними 
ресурсами для реконструкції.

Ще один важливий крок – пе
рейти від державних ЖЕКів до при
ватних організацій. У такий спосіб 
можна буде створити конкуренцію 
на ринку споживчих послуг. Екс
перти рекомендують робити став
ку на кондомініуми — об'єднання 
співвласників багатоквартирно
го будинку (ОСББ): мешканці са
мі обирають серед своїх же сусідів 
правління і доручають йому обслу
говувати будинок.

За словами директора Київського зоопарку Олексія 
Толстоухова, нині тривають переговори із зоологічни
ми садами Європи та Азії, найближчим часом з одним 
із них буде підписано контракт. Тоді, можливо, вималю
ється конкретна дата появи слонів у столиці.

 Варто зазначити, що вивезення тварин регулюєть
ся Конвенцією про міжнародну торгівлю вимираючими 
видами дикої флори та фауни. У ній ідеться про більш 
як три десятки тисяч видів тварин і рослин. Кожна кра
їна пристосовує заборони конвенції під свої закони й 
свій тваринний світ. А всі держави ПівденноСхідної Азії 
заборонили вивезення екзотичних тварин за свої межі. 
Отож про київську «прописку» для слонів доводиться 
домовлятися на державному рівні.

Та поки що важко сказати, звідки до Київського зо
опарку потраплять слони: якщо контракт буде підписано 
з азіатами, то, найпевніше, їх доправлять із Лаосу, а як
що з європейцями, – йтиметься про африканських сло
нів. У будьякому разі можна сподіватися на трьох самок 
віком 4–5 років. До того ж із ними приїдуть люди, котрі 

доглядали їх у рідній домів
ці, і на перший час привезуть 
звичний корм, аби зміна ра
ціону харчування була не над
то різкою. 

А от блакитних баранів і росомах 
із Росії, котрих планували завезти до 
Києва торік, неможливо отримати 
через епідемію свинячого грипу на 
теренах північної сусідки. І шлейф 
недуги став перешкодою на шляху 
тварин із Росії ще на три роки.

З давніхдавен уважалося, що 
слон символізує процвітання та 
щастя. Сподіватимемося, що й 
2012 рік позначиться для україн
ців цими якостями, а поява пред
ставників екзотичного світу в сто
личному зоопарку тому сприятиме.

Три слонихи «ніжного» віку приїдуть у Київ навесні

Кияни зможуть побачити найбільших на планеті сухопутних ссавців уже 
під першими весняними сонячними променями. Теплолюбні тварини краще 
акліматизуватимуться саме  навесні, коли в Україні буде тепло. Адже різниця 
між кліматичними умовами нашої країни та їхньої батьківщини надто 
відчутна. Крім того, слонихи ще молоді та мають незміцнілий імунітет. 
Тож є великий ризик захворювання мандрівниць «ніжного» віку 
в непростій подорожі до України. Це, по-перше. А по-друге, 
спорудження та технічне оснащення вольєрів ще потребують часу. 
Утім, зимова «квартира» для них уже готова, а літня –  
прийматиме новоселів саме за сезоном. 

У рамках святкування 80річчя 
Київської області, що відбудеться 
в лютому, буде проведено інвести
ційноінноваційний форум, де пред
ставлять 50 губернаторських про
грам, які втілюватимуться в життя в 
кожному районі та місті протягом 
2012 року.

Щодо роз
межування тери
торій, узгоджено 
25 позицій із 29.  
Оскільки Київ пре
тендує на селище 
К о ц ю  б и н с ь к е , 
триватимуть пере
говори. 
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